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UVOD
Poročilo je zasnovano kot podlaga za delegatsko razpravo o delu ob-

činske skupščine in njenih organov v četrtetn mandatu dclegatskega
skupščinskega sistema. V tem obdobju, še zlasti zadnji dve leci, je prišlo
do ključnih sprememb v političnem in tudi goipodarskem sistemu, kar
se je odražalo tudi pri delu naše občinskc skupščine in njenih organov
in je bil tem spremembam seveda tudi dan posebni poudarek.

I. DELO SKUPŠČINE
Skupščina se je v tem obdobju sestala 9-krat na skupnih sejah, 36-

krat na skupnih zasedanjih, poleg iega se je zbor združenega dela sestal
43-krat, zbor krajevnih skupnosti 38-krat in družbenopolitični zbor 37-
krat. Zadnji dve leti se je skupščina sestajala pogosiejc na skupnih zase-
danjih, saj je bil tak način dela ustreznejši zaradi podajanja skupnih
uvodov k posameznim tetnam, lažje uskladitve stališč, mnenj in
amandmajev med zbori ter zaradi obveščanja delegatov o aktualnih
problemih gospodarjenja v Šiški.

V novembru 1987 je skupščina sprejela spremembe in dopulnilve
družbenega plana obfine za obdobje 1986—90 ter vanj vključila nalo-
ge, ki v času sprejemanja družbenega plana še niso bile opredeljene,
obenem pa odpravila neusklajenosti med občinskim DP in dolgoroč-
nim planom občin in mesta za obdobje 1986—2000.

Skupščina je letno obravnavala razvojno politiko SRS in mesta
Ljubljane, sprejemala resolucijo o i/vajanju družbenega plana občine
za obdobje 1986—1990 ter poročilo o njihovem izvajanju. Tekoče je
sprejemala programtke zasnuvc za pioslorsko urcjanje ter posledično

veliko število prostorskih izvedbenih aktov, o kaicnh je kvaliietna raz-
prava potekala prcdsem v zboru krajcvnih skupnosti. V icm obdobju jc
skupšCina kritično spremljalu dclo, programc in liiianciranje Sklada
stavbnih zemljišč mesta Ljubljane.
Polcg tcga so delegati posvečali vcliko pozornost prcstrukturiranju go-
spodarstva, predvsem pa sanaciji OZD, ki so zašlc v icžave. Hitri in nc-
dorcčeni ukrepi gospodarske politike so zahtevali hilrejše reagiranje go-
spodarstva, z ukinilvijo zakona o združenem delu in sprcjemom zako-
na o podjeljih pa je bil vpliv skupščine na gospodarstvo praklično uki-
njen.

Za hitrejše uveljavljanje tržnega gospodarstva se je skupščina zavzela
tudi za hitrejši razvoj drobncga gospodarstva in zasebne iniciative, zato
je oblikovala projektni svct, ki je pripravil projekt prestrukturiranja go-
spodarstva v občini.

Skupščina je sistematično obravnavala posamezna področja družbe-
nih dejavnosti (zdravstvo, šolstvo, socialno varsivo, raziskovanje, tele-
sno kulturo) ter podajala pobude in predloge za dvig družbenega stan-
darda in racionalnejšo uporabo sredstev skupne porabe. Zaio sc jo
skupščina aktivno vkljkučila v celotni postopek spremcmb ustave SFRJ
in SRS, ki so med drugim prinesle ukinitev SIS, vendar je opozorila na
nevarnost odtujitve odločanja od občanov, vkolikor bo centralizacija
sredstev prinesla tudi centralizacijo odločanja.

Skupščina je ves čas zahtevala tudi spremcmbe na področju gospo-
darske in komunalne inlraslrukture ter slanovanjskega gospodarstva,
ob obravnavi planskih dokumentov in poročil o izvršitvi programov pa
zahtevala hitrejšo odpravo komunalnega deficita in ustvarjanje pogo-
jev za pospešeno gradnjo stanovanj. Zaradi potreb, ki so bile večje od
razpoložljivih sredstev, je zahtevala rarionalnejšo prenovo Žal in ljub-
Ijanskega gradu in dosledno izvajanje del po krajevnoskupniških pro-
gramih.

Delegali so z veliko mero kritičiiosti razpravljali o predvideni usiano-
vitvi komunalnega in stanovanjskega sklada v Ljubljani ler o progra-
mih za ti področji ler o ustanoviivi javnih podjetij na področju komu-
nalnih dejavnosti v mestu.

V tem obdobju se je čedalje bolj izražala zavest o nujnosti varovanja
okolja, zato je skupščina večkrat uvrstila na dnevni red probleinatiko
varovanja okoija v republiki, mestu in občini, varstvo vodnih virov,
ravnanje z odpadki in nevarnimi snovmi, varovanje obdelovalnih povr-
šin, črne gradnje, varstvo zraka ter varstvo naravne in kulturne dedišči-
ne.

Ra/voj turizma v občini in mestu Ljubljana je skupščina podpirala
skozi sprejem programov razvoja turizma, preskrbe in s poenotenjem
poslovnega časa lokalov, trgovin, bank itd.

Vso pozornost je skupščina posvečala pogojem deluvanja KS, zato je
sodelovala v sistemski ureditvi financiranja KS.

Delegati vseh zborov so posredovali 398 delegatskih vprašanj in po-
bud, največ v zboru krajevnih skupnosli — 311, v zboru združenega
dela 53 in v družbenopolitičnem zboru 34.

VKLJUČEVANJE V ODLOČANJE V MESTU IN
REPUBLIK!

Skupščina se je zelo aktivno vključevala v delo mestne in republiške
skupščine.

O vseh mestnih gradivih je potekala razprava v delegacijah in na se-
jah skupščine, zavzeta stališča, pripombe, predloge ter nasprotovanja
so delegati uveljavljali v obch zborih SML, čeprav včasih s pičlim uspc-
hom. Tako je bilo veliko pozornosti posvečeno skupnim meslnim zade-
vam kot so: komunala, mestni promet, urejanje prostora in razvoj
drobnega gospodarstva. Ob tem se skupščina z nekaicrimi rešiivami ni
strinjala (ustanovitev skladov s področja drobnega gospodarslva, ko-
munale in stanovanjskega gospodarstva), saj bi bile predložene rešitve
za občini škodljive alt pa so še premalo dorečene.

Skupine dciegatov za republiško skupščino so v tem obdobju, kljub
obsežnemu gradivu, uspešno uveljavijale interese občine v rcpubliški
skupščini. Ob tera pa so bile nekatcrc pomcmbnc zadeve uvrščene na
seje občinske skupšiine, ki jc podala vsebinske pripombe in prcdloge.

II. POROČILO O DELU IZVRŠNEGA SVETA IN
UPRAVNIH ORGANOV

Izvršni svet je posvečal poscbno pozornost izvajanju družbenega pla-
na in resoiucij. Ugotovil je, da je v letu 1986,1987,1988 in 1989 niso bi-
li v celoti doseženi vsi cilji opredeljeni v družbenem planu občine. Po-
goji poslovanja gospodarskih organizacij so bili v preteklih štirih lelih
izredno neugodni, nestabilni in podvrženi mnogim sistemskim spre-
membatn tekoče ekonomske politike. Osnovne značilnosti poslovanja
organizacij v tem obdobju so: zaostajanje rasti industrijske proizvod-
nje, rasti izvoza, kopičcnjc zalog ncprodancga blaga. visoka siopnja in-
flacije, porast obremcniiev gospodarslva, ncrealno izkazovanjo ix>slov-
nih dosežkov in neusirezna inlormiranost, čcdaljo vcCji normalivizem.



dvom v miselnost in učinkovitosl štcvilriih reorganizacij ler rcalni padec
investicij. V primerjavi z družbenim planom so bili doseženi naslednji
materialni cilji razvoja:

* podatek za obdobje I—XI 1989
•* povprečna stopnja rasti za obdobje 86—88
*** podatki za kmetijsko proizvodnjo bodo znani po zaključnem ra-

čunu Kmetijske zadruge Medvode in Agroemone-poljedelstvo in
živinoreja Domžale

**** ni podatkov zaradi metodologije izračunavanja družbenega proi-
zvoda, ki zagotavlja izračun DP s časovnim zamikom enega leta.

Ukrepi na področju tcčaja dinarja, tckoče porabc in delilvcnc politi-
ke so radikalno poslabšali pogoje gospodarjenja in vplivali na slabe po-
slovne rezultaie organizacij že v letu 1987, odločilno pa v lelu 1988 in
1989.

Zakon o sanaciji in prenehanju OZD, ki je pričel veljau v leiu 1987,
je zaostril odnos družbe do OZD z motnjami v poslovanju. Izvršni svet
je sproti poročal skupščini o organi/acijah, ki so poslovale i izgubo ozi-
roma na meji rentabilnosti. Po neuspešnih prizadevanjih, da se po sa-
moupravni poti uredijo razmere v DO Agrostroj in DO Dežnik, v DO
Avtomontaža, v TOZD Tovarna vozil, TOZD Trgovina in servis,
TOZD Kovinarstvo Maja in v DSSS, v DO Usluga, v TOZD Zaključna
dela v gradbeništvu, je skupščina sprejela sklepe o uvedbi začasnih
ukrepov družbenega varstva. Izvršni svet je spremljal poslovanje v DO
Avtomatika, v TOZD Avtomatske in varilne naprave, v TOZD Napra-
ve za energctiko in telcinformatiko s predvidenimi načini reševanja nju-
ne problcmatike. Vendar so bili gospodarski rezultati tako slabi, da so
bili na osnovi zakona o finančnem poslovanju avtomatično podani po-
goji za uvcdbo stečaja v obch TOZD. Slabi rezultati poslovanja so pri-
vedli do uvcdbc postopka rcdnc likvidacije TOZD Delavska enotnost in
lskra Mikroelektronika. Izvršni svev je spremljal poslovne uspehe orga-
nizacij in ugotovil, da so se sanacijski postopki v organizacijah, ki so
izkazale izgubo v letih 1987 in 1988, izvajaJi z različno intenzivnostjo,
predvsem pa različno uspcšno. Tekoče je spremljal, ocenjeval in sode-
loval tudi pri sanaciji DO Litostroj.

Glede na ugotovitve, da gospodarstvo v občini stagnira oziroma v
zadnjih letih celo nazaduje, so na pobudo lzvršnega sveta sodelavci po-
djetja VUGEA izdelali nalogo z naslovom Strategija nadaljnjega ra-
zvoja gospodarstva v občini Ljubljana-Šiška. Projekt je bil scstavljen iz
treh nalog:
— v DO Dekorativna, DO Gorenje Tiki, DO Iskra elementi TOZD

Keramika, DO Rašica in DO Tuba so pregledali notranjo organizi-
ranost in odgovoriii na vprašanje, ali so te organizacije organizirane
podjetniško in ali so primerne tudi za nastanek takoimenovanega
»notranjega podjetništva".

— poskušali so poiskati vsaj v vzorčni obliki pet podjetniških projek-
tov zunaj družbenega sektorja gospodarstva in pokazati, kako bi
bilo mogoče nekatere gospodarske problcme v teh primerih rešiti z
načeli podjetniškega gospodarjenja.

— izdelali so študijo razvoja občine s posebnim poudarkom na analizi
dosedanjih trendov v strukturnih spremembah v občinskem gospo-
darstvu in na opredelitvi nujnih bodočih sprememb v strukturi go-
spodarstva in v načinu gospodarjenja v občini. Zanjo so izvedli tudi
anketo družbenega in zasebnega sektorja gospodarstva in krajevnih
skupnosti.

Gospodarstveniki bodo lahko v tej študiji našli marsikaj poučnega,
zanimivega in kritičnega o svojem gospodarjenju. Kompletno razvojno
študijo pa bodo lahko zaokrožili le sami gospodarsivcniki.

Izvršni svet je spremljal proces hitrejšcga in kakovostnejšega razvoia
na področju drobncga gospodarelva, ki je dobil zagon z uveljavitv u
zakona o podjetjih. Podpiral je svetovaino funkcijo in strokovnci t,o-
moč s področja ustanavljanja vsch oblik zasebnih, mešanih in družbc-
nih podjetij. V občini je ustanovljcnih že vcčje število zascbnih podjctij,
veliko pa jih je še v postopku registracije pri sodišču.

Za zagotovitev prosiorskega razvoja so bile opredeljene dejavnosti
drobnega gospodarstva po posamcznih prostorskih območjih urejanja
in sicer za SS 6/8 Šentvid (ob Pipanovi poti), ŠS 1/5 Koseze (ob Podu-
liški cesti), ŠS 4/1 Dravlje (ob Celovški cesti) ter ŠP Preska z namenom
oddaje prostih lokacij najprimernejštm interesentom z ustrezajočo de-
javnostjo.

Na področju zasebnega svkturja se je skozi celotno mandaino obdo-
bje povečevalo število zasebnih obratovalnic predvsem na področju po-
slovnih, tehničnih in finančnih storitev in trgovine ter število zaposlenih
delavcev. Zaradi vse večjega pomena drobnega gospodarstva, obrii, tr-
govine, turizma in kmetijstva kot pomembnih področij prestrukturira-
nja občinskega gospodarstva je bil ustanovljen Komite za drobno go-
spodarstvo, obrt, trgovino, turizem in kmetijstvo, ki je pričel z delom 1.
11. 1989.

Februarja 1988 je Izvršni svet obravnaval spremembe in dopolnilve
družbenega plana za obdobje 1986—1990, kar so jih narekovalc ugo-
tovljene potrebe po spremembah planskih opredelitev in odprava neus-
klajenosti z dolgoročnim planom občin in mesta Ljubljana za obdobje
1986—2000.

Izvršni svet je večkrat obravnaval problematiko na področju družbc-
nih dejavnosti. Na osnovi stališč, ki jih je sprejel v zvezi z obravnavo
problematike s področja vzgoje in izobraževanja so bili realizirani pozi-
tivni prcmiki na področju postopncga izenačcvanja pogojcv dcla
osnovnih Sol in na področju vzgojno izobraževlnih programov, pred-
vsem z vidika kvalitete učnega procesa. Izvedena so bila najnujnejša
investicijsko-vzdrževalna dela kot so stari objekt VVO Litostroj, stara
šolska zgradba osnovne šole Valentin Vodrtik, podružnična šola Janeza
Kalana na Topolu in v domu starejših občanov Marije Draksler-
Marjana ter pridobljeni manjkajoči prostori, namenjeni knjižnici Ši-
ška. Manjkajoči prostor je bil pridobljen v srcdnji šoli lehniških strok
Franc Leskovšek-Luka razen telovadnice, ustrezne prostore za učne de-
lavnice pa je dobila tudi Srednja šola za elekironiko v Senlvidu. Ob
obravnavi informacije o problcmaliki nadaljnjega izvajanja zakona o
naravni in kulturni dediščini je sprejel usmeriivc glede uresničevanja te-
meljnih nalog s tega področja, podprl predlog za sanacijo starega go-
spodarskega poslopja Vodnikove domačije, razglasitev 32 objektov za
kulturne in zgodovinske spomenike in razglasitev arheoloških terenov v
občini.

Izvršni svet je obravnaval, spremljal in sodeloval v aktivnostih zača-
snega prenosa nalog občinskih samoupravnih interesnih skupnosti dru-
žbenih dejavnosti na Izvršni svet skupščine mesta Ljubljana. V smislu
izvajanja ustavnega zakona, ko so se s 1. 1. 1990 začasno prenesle nalo-
ge občinskih samoupravnih in teresnih skupnosti družbenih dejavnosti
na mesto Ljubljana, bo v prihodnje naloga Izvršnega sveta, da oceni
smiselnost, racionalnost in uspešnost opravljanja nalog posameznih
dosedanjih skupnosti v občini.

Posebno pozornost je Izvršni svct posvctil obravnavi probkmatike
zdravstvenega varsiva icr urcsniCcvanju samoupravncga sporazuma o
socialno varstvenih pravicah in varstvu borcev NOV in vojaških invali-
dov.

Varstvu okolja je Izvršni svet posvečal posebno pozornost. Aktivno
delovanje na področju varstva okolja je trajna naloga, zato se kontinui-
rano zbirajo podatki iz podjetij, tako za pripravo poročil o varstvu
okolja kakor tudi za potrebe izdelave prostorskih izvedbenih načrtov, v
katerih je z novo zakonodajo varstvo okolja močno poudarjeno. Pre-
dložena sprememba naziva Komiteja za urejanje prostora v Komite za
varstvo oklja in urejanje prostora in imenovanje Komisije za varstvo
okolja pri izvršnem svetu predstavlja poudarek varstvu okolja kcn ele-
mentu, ki bistveno vpliva na razvoj zdravega okolja in kvalitete življe-
nja. Nekaj primerov varovanja in izboljšanja okolja: pričeta akcija v
letu 1988 za sanacijo odprtih kopov, posodabljanje oziroma zavarova-
nje pred nevanimi snovmi v organizacijah Color, Lek, Pivovarna Uni-
on, Tovarna celuloze in papirja, Donit, Gorenje-Tiki, protihrupna za-
ščita v naselju Vižmarje pcxl klancem, itd.

lzvršni svet v novi sestavi si je zadal nalogo, občino razdeliti na štiri
segmenie z vidika varstva okolja, pri čemer naj bi Izvršni svet vsako čc-
trtletje obravnaval en segment, ob letu pa ponovno preverjal, kaj je bi-
lo storjenega oziroma realiziranega od sprejetih zadolžitev in aktivno-
sti.

Težišče dela Izvršnega sveta na področju urejanja prostora je bilo na
obravnavi programskih zasnov za tista območja urejanja, za katera je
bila s srednjeročnim družbenim planom predvidena izdclava prostor-
skih izvedbenih načrtov.

Vloženih je bilo veliko naporov za pravočasno pridobitev proslor-
skih izvedbenih aktuv, saj je Izvršni svet v tem mandatnem obdobju
obravnaval ter posredoval skupščini v obravnavo in sprejem 24 pro-
storskih izvedbenih aktov, od tega 7 zazidalnih načrtov, 2 lokacijska, 2
ureditvena in 13 prosiorskih ureditvcnih pogojev. Vrsta zunanjih razlo-
gov, ki jim Izvršni svet in upravni organ nista kos, je pogosto vzrok za
zakasnitve pri pridobivanju prostorskih dokumentov, ob sprcjemanju
pa se pojavljajo še dodatnc težavc, ki se priCno že ob javnih razgrni-
tvah. Ob sprejemanju teh dokumentov se najpogosteje pojavljajo pri-
pombe na odločitve, ki so z družbenim planom in programskimi zasno-
vami žc sprejete, prostorski izvedbcni akt pa jc le dokumcnt za njihovo
realizacijo, ne pa osnova in priložnost za ponovna prepričevanja in mo-
rebitne spremembe. Kljub temu so bile ugotovitve glede neustreznosii
zakonodaje večkrat posredovane tako mestnim kot republiškim pristoj-
nim upravnim organom.



1/vršni svel jc problcnuuiko sUnovanj.ski^u Ko.spoduiMvu večkrui
obravnaval. Krilično je occnil Poročilo o sianovanjskem gospodarsivu
v SR Slovcniji in opozoril na vrsio zakonsko ncustrezno rešenih vpra-
šanj in nedorečenosti glcde odlikovanja in dolocanja cen stanovanj, za-
ostritve odgovornosti izvajalcev za kvaliteto gradne, proučitve skup-
ščinskega delegatskega sisiema samoupravnih stanovanjskih skupnosti
icr prcdlagal sisicmsko reševanjc slanovanjskih potrcb nckaterih kate-
gorij delavcev, večji vpliv stanovalcev in pričakovalcev stanovanj na
odločanjc v skupščinah samoupravnih stanovanjskih skupnosti, šc po-
sobcj v zvczi s programi v/.držcvanja, prcnovc, upravljanja in novogra-
dcnj ter na določanje cenc za m- sianovanjske površine.

Tudi na področju prcno&a nalog Stanovanjske skupnosti Ijubljanskih
občin je izvršni svet aktivno sodcloval in bo predlagal, da se dodeljeva-
nje, zamenjava, odprodaja in izpraznitve ter vzdrževanje fonda stano-
vanj splošnega ljudskega premoženja, s katerim razpolaga, prenese na
Komite za stanovanjsko gospodarstvo mesta Ljubljane.

Na področju komunalnega gospodarstva je bil poudarek na zago-
tavljanju oskrbe z zdravo pitno vodo, izboljšanju ekoloških razmer,
dokončanju hi rckonslrukciji nckalcrili mugisirulmh, rcgionalnih in
krajevnih cesl, PTT omrežja, kanalizacije, javnem prevozu, vzdrževa-
nju in prevzemu komunalnih objeklov.

Izvršni svei je sodcloval v aktivnoslih začasnega prenosa de) in nalog
Komunalne skupnosti Ijubljanskih občin na mestni Izvršni svel in pod-
prl ustanovitcv Komunalncga sklada mesta Ljubljane, ki naj bi bil
predvscm obfika fmanciraiija komunalnc, cestnc in cncrgctskc dcjavno-
sii ter varsiva okolja in izgradnje objcktov in naprav teh dejavnosli.

Izvršni svel si je prizadeval zagoioviti sistemske vire finanriranja vseh
potreb krajcvnih skupnosti, ne samo za delovanje krajevne samoupra-
ve in delegatskega sistema. Težke gospodarske razmere v pogojih viso-
ke inflacije, neuspel samoprispevck, inveslicije v objekte mestnega po-
mena kot so centralna čisiilna naprava, Žale in Ljubljanski grad, so do-
datno oieževale rcalizacijo zastavljenih nalog. Kljub navedenim teža-
vam, ki so prvcnsivcno pogojenc z vclikim razkorakom mcd dejanski-
mi potrcbami in maicrialnimi zmožnosimi, je bil rcaliziran vcčji dd na-
log programa ccst, javne razsvciljave, vodovoda, kanalizacijc. javnc hi-
giene in pokopaliSč. Rcalizirane so bilc skoraj v ccloti naloge bivših SIS
za PTT, območne vodne skupnosti, cest in energetike. Čeprav so se iz
občinskega proračuna v preteklih letih poleg sredstev za financiranje
krajevne samouprave in delegatskega sisiema zagotavljala tudi sredslva
za reševanje nujnih prosiorskih ležav KS, ta problem še zdaleč ni od-
pravljen, zato bo ta sredstva v prihodnje moral zagotoviti nov dogovor.

Da bi zagotovili učinkovitejše zadovoljevanje potreb in inleresov ob-
čanov v krajevnih skupnostih ter odgovornejše in usklajeno delovanje
na vseh podroejih, ki sc nanašajo na krajevne skupnosti, je bil usta-
novljen Sckretariat za krajcvne skupnosti kot samostojna strokovna
služba.

Izvršni svet jc sprcmljal uresničevanje nalog na področju spiošne
Ijudskc obrambc in dru/bcnc samozaščilc. Najvcčji poudarck je bil na
dograjevanju obrambnih in varnostnih priprav v krajevnih skupnostih,
organizacijah in skupnostih, za uspcšno dclovanjc ob naravnih in dru-
gih ncsrcčah, v izrcdnili razinciah, ncposrcdni vojni ncvarnosli, v vojni
in na začasno zasedcncm ozemlju. Varnostne in obrambne priprave sta
preverili republiška inšpekdja inv lelu 1987 tudi generalna inšpekeija
Ijudske obrambe Zveznega sekretariata za ljudsko obrambo in jih pozi-
tivno ocenili. Sočasno je potekalo varnosmo in obrambno usposablja-
nje delovnih ljudi in občanov, njihovo znanje pa je bilo preverjeno na
raznih tekmovanjih in vajah.

Na področju družbenih prihodkov je Izvršni svet aktivno sodeloval
pri oblikovanju republiške davčne zakonodaje. Preko delegatov za re-
publiško skupščino je dajal konkretne pobude in predloge za ureditev
posameznih vprašanj v zakonih o davkih občanov, o uvedbi republi-
ških davkov in taks ter o posebnem rcpubliškem davku od prometa
proizvodov in plačil za storitve. Izvršni svet je podprl globalno usmeri-
tev, da se krepi ekonomska in socialna funkcija neposrcdnih davkov ter
spodbuja razvoj posameznih dejavnosti ob upoštevanju načela, da je
vsak občan dolžan prispevati k zadovoljevanjku splošnih potreb v sora-
zmerju s svojimi materialnimi možnostmi. lzvršni svet si je posebej pri-
zadeval z ustreznimi olajšavami in oproslitvanii spodbudili razvoj oscb-
nega dela, in\estiranje v raziskovalno dejavnosi ter izvoz, obravnaval
zaključni račun davkov in prispevkov občanov, iz katcrcga so razvidne
skupne obremeniive, plačila ler odstoiek izterjave obveznosti. Ob rek-
vanju zadovoljevanja potrcb splošnega značaja je Izvršni svet upošteval
družbcno dogovorjenc usmcriive. Splošna puraba občine je bila na-
mrcč določena z republiškim dogovorom o izvajanju poliiikc na lem
področju in je bila odvisna od pogoja 85 %-ne izterjave kalkulaiivnih
prihodkov občinc in od ccloinc nominalne rasti dohodka. Na nivoju
Ljubljape je bila na osnovi Dogovora o oblikovanju in razporejanju
srcdsiev splošnc porabe v občinah in mestu Ljubljana oblikovana skup-
na bilanca splošne porabe. Za poročano obdobje je značilno, da smo
zaradi odstopa promemega davka od prodaje na drobno in posebnega
občinskcga davka od alkolioiaili pijaO ropubliki, za manjkajoCi dcl
sredstev za pokritje dogovorjene porabe uveljavljali na republiki od-

slop pcscbncga rcpubliškcga pi oi)iclnog;i diivka, plačaiicgii |x> splošm
slopnji. Glcde na lako sianjc se je 1/viSni svei \.tuko leio ob .sprcjema-
nju proračuna in rebalariiov proračuna soočal .•> problemom, kako ulc-
mcljene potrebe pokriii z razpoložljivimi srcdsivi.

Izvršni svet je spremljal stanje na področju kadrovske politikt* v ob-
čini in opozarjal na probleme ler dajal pobude za njihovo reševanje. \'
upravnih organih in slrokovnili službali je skupno šicvilo /upuslcnili /u
14 % manjše kol na začetku mandamcga obdobja. Tudi siopnja stro-
kovne izobrazbe sc je bistveno sprcmcnila, lako da scduj prakiično v.si
dclavci na opravljanju del in nalog t. visoko i/obrazbo i/polnjujcjo po-
gojc. Z reorganizacijami v širši družbi (ustavni /akon) so bo pojavil šc
dodaten višek delovne sile. Ugoiavljanje viška icmelji na pro.jcktni na-
logi, ki jo izvaja zunanja instilucija. Izvršni svei je bklenil z družbenim
podjetjem dogovor o ustanovitvi podjeija ADMING za zaposlovanje
viškov delavcev. Postopek regisiracije tečc pred Regisirskim sodiščem v
Ljubljani. Ravno tako tcče postopek za ustanoviiev še drugega podjeija
za opravljanje svetovalnih in sanacijskih funkcij v šišcnskcm gospo-
darstvu.

ZAKLJUČEK
Čedalje večje zahteve po demokralizaciji družbe in relbrmi gospo-

darskega in političncga sistcma so povzročile spremcmbc siuvcnskc
uslave,, ki so odprle možnosl poliličnega pluralizma ter svobodnih in
dcmokratičnih volilev. Zaio sc je skupščina poglobljeno loiila priprav
na volitve. Dclegati so dali prcccjšnji prispcvck v razpravah o novi volii-
ni zakonodaji in zakonu o političnem združcvanju, sprejeli pa so tudi
poirebne akte. V leh razpravah so delcgaii podprli nov način prenaša-
nja imeresov občanov in njihovih organizacij v skupščinc (sialni delega-
ti v vseh zborih in na vseh nivojih) in s icm pokazali zrclosl za prchod v
demokratičncjši sisicm družbenega odloCanja, ki bo v/posiavljcn v na-
slednjem skupščinskem mandatu.

Predscdnik ^kupščinc
Oiniar ZORN. l.r.

l'icdscdnik i/vršnoga svcla
Dušan NOVAK, l.r.


